
 

Nozizwe (Lucie Nozizwe Jiyane) pochází z malého městečka Unhošť u Prahy v České republice. 

Její profesionální pěvecká kariéra začala v roce 1998, kdy zpívala všechny druhy hudby od rocku, 

popu, muzikálů, swingu nebo kabaretu. V roce 2002 odjela Lucie na pár let do Jižní Afriky, kde 

navštěvovala pěveckou školu u místní skvělé zpěváčky Kylé Adcock. V Jižní Africe konečně našla 

styl, který je jejímu srdci nejbližší a tím je africká hudba. Po návratu do České republiky chtěla 

vnést stejnou radost do duší svých posluchačů prostřednictvím africké hudby. Založila kapelu 

„Mama Africa Tribute Band“ (skupina M.A.T.) a projekt „Music from the heart of Africa“.   Lidé jí 

proto začali říkat „Lucie Africa“. Její programy jsou ve vzdělávacím duchu, prostřednictvím písní 

vypráví svým divákům o životě, lidech, kultuře, historii a své neuvěřitelné lásce k Jižní Africe. 

Vysvětluje potřeby lidí a potíže jihoafrického vzdělávacího systému. Zpívá v angličtině, zulštině, 

khóštině a dalších afrických jazycích, a tak může lidem ukázat i krásu těchto jazyků. 

Lucie se během let stala aktivistkou za lidská práva. V roce 2012 vzdala hold Miriam Makebě 

známé také jako Mama Africa a vydala CD na počest této úžasné zpěvačky a bojovnice za lidská 

práva. Kmotry toho CD byli velvyslankyně Jihoafrické republiky v ČR H. E. Celia-Sandra Botha, pan 

Billy Selekane (JAR) autor a inspirativní řečník a pan Daniel Barta, zpěvák, skladatel a fotograf. 

Lucie se stala exkluzivní členkou organizace Miriam Makeby a začala aktivně spolupracovat                  

s ambasádami Jihoafrické republiky. 

Poté odstartovala projekt VE JMÉNU LÁSKY – S HUDBOU PRO LEPŠÍ SVĚT. Začala spolupracovat 

se sborem Zululand Gospel Choir z KwaZulu-Natal a společně měli úspěšné turné po České 

republice se svými „Koncerty míru“. 

V roce 2015 Lucie odjela navštívit svou milovanou Jižní Afriku, kde byla pokřtěna a dostala zulské 

jméno NOZIZWE (což znamená: matka národů). Od té doby Lucie používá jméno Nozizwe také 

jako své umělecké jméno. 

V roce 2017 začala pracovat na písni na počest Nelsona Mandely a spřátelila se s jeho vnučkou 

paní Ndilekou Mandelou, která je také partnerkou některých Luciiných projektů. 

Začátkem roku 2018 se stalo obrovské neštěstí, kdy Lucie následkem tragické nehody přišla                 

o svého manžela a manažera pana Mandlakayise Xolo Jiyane, který byl úžasným hudebníkem, 

zpěvákem, skladatelem a bojovníkem za lidská práva. Lucie se stáhla do ústraní a na nějakou 

dobu přestala zpívat. 

V roce 2019 založila pěvecký sbor Ubuntu choir. Ten se v průběhu několika let vyvíjel a rozrůstal 

a nyní čítá okolo 25 členů. Jeho repertoár se skládá z tradiční a gospelové hudby zemí jižní Afriky. 

Celý sbor nese myšlenku nejstarší africké filozofie Ubuntu, která říká: “Já jsem, protože Ty jsi“. 

 

Nyní se NOZIZWE vrací na scénu a představuje 3 nové programy. 

První program se jmenuje „AFRICA IS WHERE MY HEART LIES“, kde Nozizwe a její kapela uctívají 

legendy jihoafrické hudby. 

V druhém programu s názvem „AFRICAN THANDA“ (Africká láska) vystupuje Nozizwe spolu  

se svým sborem Ubuntu choir a kapelou MAT Band. Tato show je plná úžasné africké hudby  

od tradičních písní po gospel. 

Ve třetím programu „SPIRIT OF AFRICA“ Nozizwe a Ubuntu choir představují hudbu zemí jižní 

Afriky, a to převážně ve vokálním provedení za doprovodu perkusí. 

 

V současné době Nozizwe otevírá organizaci na památku svého manžela s názvem UXOLO.  

Tato organizace  se bude zabývat projekty lidských práv a vzdělávání. Je také partnerkou  

v organizaci We are our sister's keepers, která pomáhá mladým dívkám a ženám v Jižní Africe. 
 

Kromě zpěvu, je to její srdce a emoce, které Nozizwe vkládá do svých písní; je to její životní 

zkušenost a láska k Africe. 
                                                                „Poselství, které bych chtěla prostřednictvím své hudby lidem předat je,  

                                                                  že nezáleží na tom, odkud pocházíme, jak vypadáme nebo v co věříme, 

                                                                  na čem opravdu záleží je to, abychom se k sobě vždy chovali  

                                                                  s láskou a úctou." 

 

 


